
Ukrán Országos Önkormányzat
1065 Budapest, Hajós u. 1.

Ülésszám: 1/2024.

JEGYZÓKÖNYV

Készült az Ukrán Országos ÖnkormányzatKözgyűlésének 2024. január 25-én 15:00 órakor
tartott nyilvános ülésén,

Helye: az Ukrán Országos Önkormányzat székhelye (1065 Budapest, VI. Hajós u. 1.)

Jelen vannak (a mellékelt jelenléti ív szerinti 12 fő):

Sikk Józsefné
Kormányos Alekszandra

Hartyányi Jároszláva
Szabó Jároszláva

TurikOleg
Faragó Galina
Dr. Stefuca Viktória

Bernáth Viktória

Ignácz Viktória

Szofilkánics Judit

Nincz Erzsébet
Ladányi Sándorné

Távol maradt:

Rucskó Krisztina
Perecz László
Ignácz Istvánné

Meghívottak:

képviselő
képviselő
képviselő
képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

képviselő

titkárSzántó Evelin
Fotiadis Savvas
Grexa Liliána

gazdasági vezető

parlamenti szószóló

Szabó Jaroszlava elnök asszony: 15:15 órakor megkezdi a közgyűlést. Köszönti a testületet.

Az elnök megállapítja, hogy a Közgyűlés a jelen levő 10 fő képviselő részvételével
határozatképes.
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Szabó Jaroszlava elnök asszony felteszi szavazásraa 2024.01.25-i közgyűlés hang és videó

rögzítésénekjóváhagyását.

1/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat:

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan jóváhagyja a 2024.01.25-i

közgyűlés hang rögzítését.
(Szavazati arány: 10 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

A 2024. január 25-i ülésre jegyzőkönyv vezetőnek Szántó Evelint az ülés jegyzőkönyv

hitelesítőjének pedig Stefuca Viktória javasolja megválasztani, éskéri, Oket nyilatkozzanak a

jelölésük elfogadásáról. A jegyzőkönyv vezetője és hitelesítője külön-külön „elfogadom”

kijelentéssel válaszol, ezután az ülésvezető szavazásraterjeszti a javaslatát:

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy Szántó Evelint választja meg
jegyzőkönyv vezetőnek.

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy dr. StefucaViktóriát választja

meg jegyzőkönyv hitelesítőnek.

2/2024. (01.25.) UOö sz. határozat:

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan úgy dönt, hogy Szántó Evelint
választja meg jegyzőkönyv vezetőnek.
(Szavazati arány:10 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

3/2024. (01.25.) UOö sz. határozat:

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan úgy dönt, hogy dr. Stefuca

Viktóriát választja meg jegyzőkönyv hitelesítőnek.
(Szavazati arány: 10 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

1. napirendi pont.

2023. évi átcsoportosítás.

Fotiadisz Szavvasz: Nem tudok mit hozzátenni, hiszen az előterjesztés ki lett küldve. Ha bármi

kérdés merül fel az átcsoportosításokkal kapcsoltabban arra szíves válaszolok.

4/2024. (01.25.) UOö sz. határozat:

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan úgy dönt, hogy elfogadja a

2023.évi átcsoportosítást.
(Szavazati arány: 10 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

15:21 — Nincz Erzsébet érkezett
I I fő részvételével folytatódik a közgyűlés
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2. napirendi pont
2024. évi költségvetés.

Fotiadisz Szavvasz: Ami az iskolát illeti, az új státusztörvénynek megfelelően iktattuk be a

tanárok béreit. Valószínűleg ezt a különbözetet a kincstáár illetve a miniszterelnökség visszatéríti
majd. A hivatalnál is hasonló a helyzet, ott is növekedett a bér kb. 10%-al. A tavalyihoz képest

csak a bér növekedetz, viszont a támogatási összeg a régi, ezért ezt nekünk kell kigazdálkodni.

Többször próbálkoztunk, de sajnos nem kapunk többet.

A tavalyihoz képest csak az UOÖ-nál vannak nagyobb változások, szerintem ezt kel csak

megvitatni most.
Esetleg az intézményvezetők szóljanak, hozzá mi lenne a szakmai program.

Bernáth Viktória: En el is készültem vele, ki is küldtem mindenkinek a PÜEB ülésen meg is
vitattuk ezt, ésúgy nézki meg is valósítható.

Hartyányi Jaroszlava: Tavaly a MUKDK —nál volt 4 fő, de most márcsak két ember maradt,

akkor annak a két embernek a bére mire lett betervezve?

Fotiadisz Szavvasz: Az idei költségvetésben értelemszerűen nincs betervezve. Mivel ez éven
10%-kal nőtt a bérköltség éves szinten, azért az a pénz már úgy mond nincs. Előző éven az
egyházra ment az a megtakarított összeg, ami a Zoja bérét képezte.

Hartyányi Jaroszlava: Ezt a bérköltség növekedést a kormány írja elő?

Fotiadisz Szavvasz: Ha növekszik, a minimálbér akkor nekünk hozzá kell igazítani a béreket.
De a támogatás ettől még nem növekszik.

Hartyányi Jaroszlava: Hát ez úgy néz ki, hogy mi csak a béreket fizetjük, és másrameg
jóformán nem marad pénz. Ráadásul, ha jól vagyok informálva volt egy olyan javaslat miszerint

a MUKDK-hoz kell még egy ember fel állásban. Ugye, Igor?

Sipajlo Igor: Valóban felmerült a probléma, hogy nem elég a munkaerő a MUKDK-nál, amire
a költségvetés szerint van is keret. Ezért kérem, legyenek szívesek ezt átgcndolni éstámogatni.

A képviselők megvitatják, hogy milyen költséggel járna ha + embert vennének fel, fél állásban.

Fotiadisz Szavvasz: Visszatérve Zoja bérére, tehát a tavalyi befizetett illetmény 9 650 000 Ft.

Az idei pedig csak az Igoré 10 millió Ft. Nekem semmi kifogásom a + félállás ellen, de akkor
korrigálni kell a költségvetést, ésmeggondolni miből lehet átcsoportosítani.

Hartyányi Jaroszlava: Hol van a Zoja teljes bére, ezt kérem, nézzétek meg. Illetve kérem
felmutatni azt a kormányrendeletet miszerint kötelező a béremelés.
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Kokas Szilvia: Máris lehozom.

Fotiadisz Szavvasz: A szöveges előterjesztésben ott van a kormányrendelet.

Igor Sipajló: Tehát a béreken és a pályázatokon kívül 4,4 millió megmarad. Ezért úgy látom,

pénzbeli akadálya nincs annak, hogy még felvegyünk valakit.

Bernáth Viktória: Ugy gondolom, hogy nem fer, mivel én is félállásban dolgoztam több évig.

Ésúgy gondolom, ez most biztos nem aktuális, hiszen nincs pénzünk az egyházra sem.

Turik Oleg: Mi az akadálya annak, hogy felvegyen a MUKDK még valakit, ha az Igor, mint

intézményvezető úgy látja, hogy mindenre jut pénz?

Igor Sipajló: Válaszolva a Viktória kérdésére, az egyházra el van különítve pénz az

önkormányzat költségvetésében.

Bernáth Viktória: Akkor nekem csak annyi kérdésem van, hogy akkor miért lett elküldve a

zoja?

Sipajló Igor: Zojának egyszerűen megszűnt a munkaköre, hiszen O oktatási referens volt.

5/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat:

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy elfogadja a 2024.évi
MUKDK költségvetését.
(Szavazati arány: 8 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 3 tartózkodás)

Grexa Liliána: Tehát jól értem, hogy az ez évi MUKDK költségvetésben nincs betervezve az

egyház támogatása?

Sipajlo Igor: Igen.

Képviselők megvitatták hogyan támogathatják az egyházat.

Dr. Stefuca Viktória: szerintem folytassuk az iskola költségvetésével, hiszen ott nincs semmi

kérdés.

Szabó Jaroszlava: akkor kérem a tisztelt Képviselőket szavazzunk az iskola költségvetéséről.

6/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat:

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan úgy dönt, hogy elfogadja a

2024.évi Lesja Ukrajinka Ukrán Nemzetiségi Nyelvoktató Iskola költségvetését.
(Szavazati arány: 10 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)
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Fotiadisz Szavvasz: Annyit szeretnék hozzátenni, hogy a hivatal költségvetése befolyásolja az

önkormányzat költségvetését, mivel a hivatalnak a hivatalvezetői bérét 700 000 forintra
terveztük, de azt beszéltük, hogy a hivatalvezetőnek 600 000 forintos bért fogunk felajánlani úgy
ezt a 100 000 forint különbséget át tudjuk csoportosítani az önkormányzat költségvetésére. De
ezzel még várnunk kell, hiszen nem biztos, hogy elfogadja ezt az összeget a leendő hivatalvezető.

Hartyányi Jaroszlava: En csak annyit szeretnék kérni, hogy a költségvetésben úgy legyen

feltüntetve a folyóirat támogatása, hogy a „Hromada” folyóirat támogatása, köszönöm szépen.

Ladányi Sándorné: Erdeklődni szeretnék, hogy mi van a másik újsággal, hiszen jönnek a

választások ésúgy gondolom, hogy arra is szükségünk van, hogy a másik újság is megjelenjen.

Hartyányi Jaroszlava: Az önkormányzatnak ez nem feladata, hogy bármilyen információt

közzé tegyen a választásokkal kapcsolatban.

Grexa Liliána: En érdeklődtem a hivatalvezetővel kapcsolatban miszerint dolgozhat-e 4 órában,

amire azt a tájékoztatást kaptam, hogy mindenképpen 8 óráskell, hogy legyen. Illetve több más
szószólóit is megkérdeztem a hivatalvezetői pozícióról, akiktől azt tanácsot kaptam, hogy a

választások előtt ez a pozíció betöltése nagyon fontos ésnem azt kell figyelembe venni, hogy ki

vállalja ezt olcsóbban, hanem azt, hogy kinek milyen tudása éstapasztalata van.

Turik Oleg: Kedves Liliána, szeretném felszólítani, hogy tisztelettel említse a képviselőtestületet

és annak tagjait a megnyilvánulásaiban,mint itt a közgyűlésen, mint az interjúiban. Köszönöm.

Grexa Liliána: Vissza lehet hallgatni, nem sértegettem senkit.

Ami a hivatalvezetői pozíciót illeti szeretném felolvasni az önkormányzati törvénynek az erre

vonatkozó passzusát, tehát az önkormányzatok jogairól szóló törvény 36-os ..az

önkormányzati képviselő valamint a képviselő testület bizottságának nem képviselő tagja nem
folytathat olyan tevékenységet, amely a feladatainak ellátásához szükséges közbizalmat

tehát ugye amennyiben a nemzetiségimegnyugtathatja, továbbá nem lehet jeuző....
törvényben nincsen rendelkezés, akkor az önkormányzati törvény rendelkezései az irányadóak

és analógiában a jegyző az a hivatalvezető. Tehát még mielőtt döntést hoznak bárkiről is
szerintem ellenőrizzék, hogy nem képviselő e az adott jelölt mert, hogyha összeférhetetlensége

van, akkormeg kell szüntetni az összeférhetetlenséget.

Hartyányi Jaroszlava: Magyarországon jogi végzettséggel rendelkező emberről beszélünk,

tehát biztosmegnézte Ó is a passzusokat.

Szabó Jaroszlava: En is megkérdeztem a sajátmagánügyvédelmet illetve Szavvasz is, mint volt

hivatalvezető alátámasztotta, hogy ennek semmi akadálya ésnincs összeférhetetlenség.

Szabó Jaroszlava: Akkor kérem, szavazzukmeg a hivatal költségvetését.

7/2024. (01.25.) COÖ sz. határozat
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Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan úgy dönt, hogy elfogadja a

2024.évi Ukrán Országos Önkormányzat Hivatalának költségvetését.
(Szavazati arány: I I igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

Szabó Jaroszlava: Az önkormányzat költségvetése a következő.

Hartyányi Jaroszlava: Ellenzem az 10 % tiszteletdíj emelést.

Fotiadisz Szavvasz: De ezen kívül a 9 millió Ft úgy van felosztva, hogy 6 millió Ft a Hromada

folyóiratra, 2 millió Ft az egyház támogatására, 1 millió Ft a Nyíregyházi egyházra, 500 000 Ft

pedig az ortodox egyházra. Ezt kérem, vitassák meg.

Ladányi Sándorné: Megnéztük a béreket, és az elnök asszony bére itt 250 000 Ft. Eddig

150 000 voltam, de ez nem 10% növelés. Akkor ez, hogy van?

Fotiadisz Szavvasz: Ezt énterveztem be.

Képviselőtestület szünetet kért.

Szabó Jaroszlava elnök asszony 16:49 órakor szünetet rendel el.

17:10 szünet vége

Kokas Szilvia: Elmondta, hogy a tiszteletdíj emelés, hogyan változtatna a költségvetésen.

8/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat
Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy elfogadja a 2024.évi Ukrán
Országos Önkormányzat Képviselőtestületének tiszteletdíj emeléséét.

(Szavazati arány: 9 igen szavazat, 1 ellenszavazat, 2 tartózkodás)

Kokas Szilvia: Akkor folytassuk a tiszteletdíjból megmaradt pénzelosztásával.

9/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat
Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy elfogadja az UOÖ 1500 000

Ft összegű megtakarítást a következő felosztás szerint.
1 millió Ft Budapesti görög-katolikus egyház-tábor;
300 000 Ft Nyíregyházi görög-katolikus egyház-egyházi ünnepek;
200 000 Ft Ortodox egyház-egyházi ünnepek;
(Szavazati arány: I I igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

17:35 - Kormányos Alexandra képviselő asszony távozott
17:38 - Faragó Galina képviselő asszony távoztak

A Képviselótestület 9 fó részvételével folytatja az ülést

6



Kokas Szilvia: Szeretném elmondani, hogy min tudnánk még spórolni. Ugy tudnánk

megtakarítani a rezsiköltség összegét, ha az önkormányzat székhelye nem minden nap, lenne,

nyitva mert például tavaly több mint 700 000 forintot sikerült megtakarítanunk ezzel.

A képviselőtestületmegvitatja, hogy van-e értelme home-office-ban dolgozni.

10/2024. (01.25.) UOö sz. határozat.
Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy elfogadja 3,5 millió görög-
katolikus egyház a következő felosztás szerint:

Budapesti egyház:
2 millió Ft - szakkörök bérleti díjára;
Nyíregyházi egyház:
I millió Ft - tábor;
500 000 Ft ortodox egyház ünnepség;

(Szavazati arány: 9 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

17:47 - Kormányos Alexandra képviseló' asszony érkezett
A Képviselőtestiilet 10 fő részvételévelfolytatja az ülést

Kokas Szilvia: Amit még meg kellene szavazni az az újság.A betervezettek alapján erre 6 millió
Ft van.

Ladányi Sándorné: Van még a Visnyk újság is. Azt gondolom, hogy jó lenne, ha az is

megjelenne, hiszen most a választások elött sok mindent kellene közzétenni.

Hartyányi Jaroszlava: Támogatom azt a javaslatot, hogy a „Hromada” újságban 2-4 oldalt
kapjon az UOÖ, ahol róluk lesz, publikálva minden olyan információ melyet ők maguk készen
átadnak a részünkre. De csak azzal a feltétellel, ha kész anyagokat kapunk.

Grexa Liliána: Javaslom a választások előtt készüljön egy tájékoztató kiadvány. Mivel nem
mindenki tudja, ki választhat éski nem.

11/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat.

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyíílése úgy dönt, hogy elfogadja a „Hromada”
folyóirat támogatását azzal a feltétellel, hogy a folyóirat 2-4 oldalban tartalmazza majd az

UOÖ ésannak, intézményeinek híreit, melyeket az UOÖ szerkesztői átadnak a „Hromada”
szerkesztői részére.
(Szavazati arány: IO igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)
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Kokas Szilvia: Tehát kérem, szavazzunk a 2024.

költségvetéséről.

12/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat

évi Ukrán Országos Önkormányzat

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan úgy dönt, hogy elfogadja a

2024.évi Ukrán Országos Önkormányzat költségvetését.
(Szavazati arány: 10 :gen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

3. napirendi pont.

Számviteli politika elfogadása mellékletekkel együtt.

13/2024. (01.25.) UOö sz. határozat
Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése egyhangúan úgy dönt, hogy elfogadja a

Számviteli politikát ésazoknak a mellékleteit.
(Szavazati arány: 10 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

4. napirendi pont.

Újhivatalvezető elfogadása.

17:50 - SzofilkánicsJudit képviseló' asszony távozott
SikkKrisztina képviselő asszony távozott

A Képviselőtestület 8fő részvételével folytatja az ülést

Szabó Jaroszlava: Kedves képviselők a pályázók anyaga ki lett küldve ezért mindenki
megtekinthette, kérem, vitassuk meg és szavazzunk erről.

A képviselőtestület megvitatta a jelölteket.

Szabó Jaroszlava: En úgy gondolom, hogy a Netreba Vitaliy alkalmas ennek a pozíciónak a

betöltésére. Három hónap próbaidővel kezdene, szóval, így megbizonyosodhatunk, hogy
megfelel e nekünk.

14/2024. (01.25.) UOö sz. határozat

Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy Netreba Vitaliiy urat jelöli

ki az UOÖH hivatalvezetői pozícióra.
(Szavazati arány: 6 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 2 tartózkodás)

5. napirendi pont.
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Leszja Ukrajinka Ukrán Kiegészítő Nemzetiségi Nyelvoktató Iskola intézményvezető

pályázat kiírása.

Szabó Jaroszlava: Bernáth Viktória vezetői kinevezése lejár 2024.08.11. napján.Szükséges új
intézményvezetői pályázatot kiírni és a pályázati eljárás lefolytatása.

15/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat
Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy 2024. áprilisában kiírásra

kerül a Lesja Ukrajinka Ukrán Nemzetiségi Nyelvoktató Iskola intézményvezetói pályázat.

(Szavazati arány: 8 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

6. napirendi pont.

Az Önkormányzat székhelyének (1065 Bp, Hajós utca 1) használata fűtési szezonban.

16/2024. (01.25.) UOÖ sz. határozat
Az Ukrán Országos Önkormányzat Közgyűlése úgy dönt, hogy a fűtési szezonban az

önkormányzat nyitvatartási idejét nem módosul.
(Szavazati arány: 8 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 0 tartózkodás)

Szabó Jaroszlava: I

Sza o roszl a

nök

'st lezárja.

Szántó Evelin

jegyzőkönyv vezető

Stefuca Viktoria

jegyzőkönyv hitelesítő

Mellékletek:

Meghívó;
Jelenléti ív;
Előterjesztés 1. napirendi ponthoz;

Előterjesztés 2. napirendi ponthoz;

Előterjesztés 3. napirendi ponthoz;

Előterjesztés 5. napirendi ponthoz;
Előterjesztés 6. napirendi ponthoz;
Támogatási kérelmek;
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